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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Upprop  

Ärendebeskrivning 
Kfm 2022-03-21 
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Val av justerare  

Ärendebeskrivning 
Kfm 2022-03-21 
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
SKR – Utbildning om hot och hat mot förtroendevalda  

Ärendebeskrivning 
Kfm 2022-03-21 
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 36 
Au § 52 
Au § 63 
Kfm § 4 Dnr16/Ks69 940 
Motion-Framtagande av strategi för hantering av pensionskostnader 
och pensionsfond 

Ärendebeskrivning 
Kfm 2016-02-15 
Motion-Framtagande av strategi för hantering av pensionskostnader och 
pensionsfond har inlämnats av Åsa Össbo, PA.  

”Under flera år har Politiskt Alternativ (PA) uppmärksammat problemet 
med kraftigt ökande pensionskostnader som i dag ligger i spannet 35-40 
miljoner kr per år. När ökningen över åren inneburit 10 mkr eller mer, 
innebär det lika mycket i minskat utrymme för driftbudgeten, vilket slår 
direkt på kärnverksamheterna.  

Under året som gick aktualiserades behovet av en ny pensionsprognos 
vilket också utlovades. Likaså debatterades pensionsfondens 
användningsmöjligheter, där majoritetsföreträdare tillstod att någon strategi 
ej fanns. Men prognos och förslag till strategi uteblev trots detta.  

Kommunstyrelsen beslöt (1/12) att rekommendera kommunfullmäktige att 
nu inlösa pensionsrätter för årgångarna 1938-1940 och 1948-1940 för totalt 
20 miljoner kr. Sänkningen av årliga kostnader har angetts till i runda tal en 
(1) miljon kr. Muntliga argument om god ”avkastning” har förekommit men 
inte satts på pränt.  

Enligt en sammanställning som ekonomichefen upprättat 2015-11-24 
uppgick det då totala inlösenbeloppet till 69,5 miljoner kr. En fullständig 
inlösen skulle medföra en kostnadsminskning på 5.131.000 kr per år. 
Pensionsfondens värde per 2015-12-15 var 84,5 miljoner kr. En fullständig 
inlösen skulle skapa ett välbehövlig utrymme för kommunekonomin, 
synnerligen då socialnämndens finansiering är otillräcklig.  
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 36   (forts) 
Au § 52   (forts) 
Au § 63    (forts) 
Kfm § 4    (forts) Dnr16/Ks69 940 
Motion-Framtagande av strategi för hantering av pensionskostnader och 
pensionsfond 

Flera alternativa handlingsvägar finns, t.ex.: 
1.  Att ingen mer inlösen av årgångar sker, men att återstoden av 

pensionsfonden bör nyttjas utifrån en långsiktig strategi där en ny 
pensionsprognos utgör grunden.  

2.  Att fullständig inlösen sker av alla årgångar och att en strategi tas fram 
för användning av kvarvarande medel om 15 miljoner kr.  

Motionens förslag:  
att handlingsalternativen utreds med största skyndsamhet som grund för ett 
strategiskt ställningstagande. För att redan under första halvåret 2016 
möjliggöra beslut som leder till de årliga pensionskostnaderna reduceras i 
maximal omfattning på mest fördelaktigast sätt.  Förslaget innebär också att 
långsiktiga avkastningsbedömningar tas fram och presenteras på ett 
överskådligt sätt. ” 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning   
-- 
Au 2016-03-01 

ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 

att uppdra till kommunchefen att upprätta förslag till motionssvar. 
-- 
Au 2022-02-15 
Ett yttrande har upprättats av ekonomienheten med förslag att uppdra till 
förvaltningen att i samråd med pensionsadministratören ta fram det 
förmånligaste alternativet för att lösa in pensionskullar. Att uppdatera 
finanspolicyn så att den är aktuell och i samband med uppdateringen i 
finanspolicyn införliva en långsiktig strategi vad gäller pensionskostnader.  
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 36   (forts) 
Au § 52   (forts) Dnr16/Ks69 940 
Motion-Framtagande av strategi för hantering av pensionskostnader och 
pensionsfond 

Lennart Fjellman yrkar bifall till upprättat förslag.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN  

Kommunfullmäktige beslutar 

att uppdra till förvaltningen att i samråd med pensionsadministratören ta 
fram det förmånligaste alternativet för att lösa in pensionskullar. Att 
uppdatera finanspolicyn så att den är aktuell och i samband med 
uppdateringen i finanspolicyn införliva en långsiktig strategi vad gäller 
pensionskostnader.  

att därmed anse motionen besvarad.  
-- 

Ks 2022-03-01 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att uppdra till förvaltningen att i samråd med pensionsadministratören ta 
fram det förmånligaste alternativet för att lösa in pensionskullar. Att 
uppdatera finanspolicyn så att den är aktuell och i samband med 
uppdateringen i finanspolicyn införliva en långsiktig strategi vad gäller 
pensionskostnader.  

att därmed anse motionen besvarad.  
-- 
Kfm 2022-03-21 
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §   Dnr22/Ks70  940 
Motion om sex timmars arbetsdag för ökad kompetens och kvalitet 

Ärendebeskrivning 
Kfm 2022-03-21 
Margaretha Löfgren, V, Inkommer med en motion gällande förkortad 
arbetstid.  
”Allt fler anställda inom särskilda boenden i Vilhelmina kommun, 
framförallt på arbetsplatserna  Tallbacka och Åsbacka säger upp sig eller 
söker tjänstledigt på grund av hög arbetsbelastning och otrivsel på sin 
arbetsplats.  

Arbetsmiljön inom SÄBO är numera präglad av av allt färre utbildad 
personal, vikariebrist och även delade schematurer. Svårigheten att hitta 
utbildad personal innebär att kvaliteten i vården försämras, vilket nyligen 
varit föremål för anmälan till IVO. 
Situationen som troligen är en bakomliggande faktor till anmälan, behöver 
tas på allvar med åtgärder som liknar vad som prövades inom docialtjänsten 
på tjänstemannanivå i det såkallade ”projekt i balans”. Där kunde 
kommunen med förbättrade villkor med en 32-timmar vecka med 
bibehållen lön anställa utbildad personal, vilket gav positiva resultat i 
verksamheten.  

Vänsterpartiet arbetar för att sex timmars arbetsdag med bibehållen lön ska 
bli en verklighet för alla, 

Effekterna av förkortat arbetstid är väl* dokumenterade såsom minskad 
sjukfrånvaro , ökad trivsel på arbetet , tid för återhämtning och 
kompetensutveckling , fler kommer ut i erbete vilket innebär färre som får 
sin försörjning från a-kassa m.m 

Vänsterpartiet i Vilhelmina vill i ett första steg införa sex timmars arbetsdag 
inom verksamhetsområden som har en hög fysisk och psykisk 
arbetsbelastning och där det kan vara svårt att få utbildad personal dvs 
Undersköterskor och Sjuksköterskor.  
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts)  Dnr22/Ks70  940 
Motion om sex timmars arbetsdag för ökad kompetens och kvalitet 

Vänsterpartiet föreslår  

Att Vilhelmina kommun utreder möjligheten att införa 6timmars arbetsdag / 
30 timmars arbetsvecka med bibehållen lön för dagpersonalen dvs 
Undersköterskor och Sjuksköterskor på Särskilda boenden, 

Att införandet sker stegvis 

Att införandet i första hand gäller en demensavdelning på Tallbecka och en 
demensavdelning på Åsbacka  
Att kontinuerlig uppföljning sker gällande :kostnader , sjukfrånvaro, 
utbildningsnivå, vikariebrist 

* Källa Vingåker, en kommun med drygt 4000 inv. har efter avslutat 
projektet för arbetstidsförkortning inom socialtjänsten permanentat 
verksamheten och tecknat lokala avtal med akademikerförbunder SSR och 
Vision. ” 
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  Dnr22/Ks71  940  
Motion - Tillfälligt stopp för rivning av bostadshus på Strandvägen 8 

Ärendebeskrivning 
Kfm 2022-03-21 
K G Abramsson inkommer 2022-03-04 med följande motion:  
”Jag har i en särskild skrivelse 2022-03-01 till fullmäktige föreslagit att 
fullmäktige ska ta besluta om direktiv till Vilhelmina Bostäder AB om 
tillfälligt stopp för rivning av bolagets hus på Strandvägen 8. Bakgrunden 
finns tydligt angiven i min tidigare skrivelse, men jag återger denna 
skrivelse in extenso här nedan för att inga missförstånd ska uppstå. Det som 
anförs i denna skrivelse ska också ses som del i denna motion. 

”Strandvägen 8, beslut om moratorium avs. rivning av hyreshus  
Vilhelmina Bostäder AB har 2021 beslutat om rivning av hyreshus under 
adress Strandvägen 8. Bolagets beslut har prövats av fullmäktige och 
fullmäktige beslutade med knapp majoritet att godkänna bolagets beslut. 

För en vecka sedan nåddes vi av det ofattbara beskedet om att Ryssland har 
påbörjat en invasion av Ukraina. Till dags datum har vi uppgifter som tyder 
på att mer än en halv miljon ukrainare är på flykt. Initierade bedömare 
uppger nu att det kan bli fråga om flera miljoner människor som kommer att 
behöva fristad någonstans i Europa. Genom de överenskommelser som f n 
bereds i EU, ska varje land efter sin storlek och förmåga bidra med 
mottagande av flyktningar. Enligt de besked som den svenska regeringen 
har lämnat, kommer Sverige att bidra med sin del i mottagandet. 

Då vi vet att staten inte själv kan ombesörja det praktiska mottagandet, 
kommer Sveriges kommuner att bli involverade i de humanitära insatser 
som krävs för att ge flyktningar skydd och tak över huvudet. Vilhelmina 
kommun förmodas också då bli engagerad i verksamheten. 

Vilhelmina kommun har lång erfarenhet av flyktingmottagande och har 
också basala resurser i form av bl. a bostäder. Enligt uppgift har Vilhelmina 
Bostäder AB fortfarande vakanser i beståndet och det kvarstår tydligen ett 
behov av att riva hus för att nå en acceptabel vakansgrad. Jag har så sent 
som idag, på en direkt fråga till bolagets styrelseordförande om ett tillfälligt 
stopp för rivning, fått beskedet att Strandvägen 8 ska rivas så fort som 
möjligt. 
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) Dnr22/Ks71  940   
Motion - Tillfälligt stopp för rivning av bostadshus på Strandvägen 8

Då jag har befogad anledning anta att Vilhelmina kommun kommer att bli 
aktuell för ett omfattande flyktingmottagande av människor från Ukraina 
om pågående invasionsaktiviteter fortsätter och förmodas öka, hemställer 
jag att fullmäktige utan vidare dröjsmål upptar fråga om att via formella 
ägardirektiv till Vilhelmina Bostäder AB besluta om ett moratorium – ett 
tillfälligt stopp för beslutad rivning av Strandvägen 8 – intill dess att 
flyktingsituationen i Ukraina kan värderas och säkerställas med formellt 
riktade krav mot Vilhelmina kommun om mottagande. 

Ärendet kan, med visad välvilja, utan både praktiska och formella problem 
tas upp vid fullmäktiges marssammanträde. Vid ett positivt beslut om det 
begärda moratoriet, kan ägardirektivet till Vilhelmina Bostäder AB genast 
tas på en extra bolagsstämma för att klara de formella krav som krävs för att 
direktivet ska gälla.  

K G Abramsson ledamot och vice ordförande i fullmäktige” 

Jag föreslår således kommunfullmäktige 

att uppta denna motion till omedelbar behandling med hänsyn till ärendets 
karaktär av påtaglig brådska, 

att besluta om särskilda ägardirektiv till Vilhelmina Bostäder AB med 
följande lydelse: 

Vilhelmina Bostäder AB får inte, intill dess att den pågående 
flyktingsituationen från Ukraina kunnat analyseras och bestämmas utifrån 
behovet främst av bostäder och andra nödvändiga verksamhetslokaler, 
påbörja rivning av bolagets bostadshus under adress Strandvägen 8, att 
fullmäktige också beslutar om att förklara den blivande paragrafen 
omedelbart justerad.” 
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Interpellationer  

Ärendebeskrivning 
Kfm 2022-03-21 
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 11 
Au § 25 
Au § 18 
Kfm § 99  Dnr18/Ks437  940 
Medborgarförslag – Vilhelmina kommun bör stärka sitt engagemang i  
klimatomställningen 

Ärendebeskrivning 
Kfm 2018-12-10 
Medborgarförslag har inlämnats av Emanuel Edman, Stina Blind, Petter 
Löfgren, Ida Heidenberg och Jani Ahonen.  
” Vilhelmina kommun bör stärka sitt engagemang i 
klimatomställningen 
»Halten av växthusgaser ska stabiliseras på en nivå som innebär 
att  människans påverkan på klimatsystemet inte blir farlig.« FN:s 
klimatkonvention 

Ökningen av jordens medeltemperatur ska hållas "väl under 2 grader C”  
och vi ska "vidta åtgärder" för att begränsa uppvärmningen till max 1,5 
grader. Det globala klimatavtalet i Paris 2015 

I slutet av 2017 sände fler än 15 000 forskare från 184 länder en kraftig 
varning till mänskligheten. De menar att mänskligheten nu riskerar sin 
framtid, och att vi med nuvarande trender rör oss mot omfattande 
mänskligt lidande och en katastrofal biologisk utarmning om. 

I FN:s klimatpanels (IPCC) nya rapport (oktober 2018), Global Warming 
of 1.5°C1, varnas för kraftigt ökade klimatförändringar om den globala 
uppvärmningen blir 2 grader i stället för 1,5. IPCC:s rapport pekar mot 
att den halva graden kan bli avgörande för planetens framtid — att isarna 
på Grönland och i Antarktis destabiliseras på allvar någonstans i spannet 
mellan 1,5 och 2 graders uppvärmning. Detta skulle kunna innebära flera 
meters höjning av havsnivån. 

FN-rapporten tar upp hur extrema väderhändelser som torka, tropiska 
stormar och översvämningar riskerar att bli betydligt allvarligare i det 
högre scenariot. Vid två graders uppvärmning riskerar 2,4 miljarder 
människor att utsättas för värmeböljor varje år och nästan lika många 
att lida av vattenbrist.   
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 11    (forts) 
Au § 25    (forts) 
Au § 18    (forts)  
Kfm § 99  (forts)  Dnr18/Ks437  940 
Medborgarförslag – Vilhelmina kommun bör stärka sitt engagemang i  
klimatomställningen 

Två miljarder människor kommer att beröras av översvämningar år 2050, 
jämfört med drygt 500 miljoner i dag.  
Världens fiskfångster förväntas bli hälften så stora vid två graders 
uppvärmning i jämförelse med 1,5 grad. En konsekvens bland annat 
av att världens korallrev nästan helt dör ut vid två grader. 

Miljöprofessor Johan Rockström menar att rapporten visar att den gamla 
tvågradersgränsen inte längre gäller: 
— Fram tills för bara några år sedan trodde vi fortfarande att två grader 
var en hanterlig temperaturnivå. Nu förstår vi att det inte alls räcker, att 
två grader är alldeles för farligt. Det är en planetär gräns som världen ska 
ta på yttersta allvar. Om vi väl når två grader visar den senaste 
forskningen att det riskerar att obönhörligen knuffa oss upp till nivåer 
långt över två grader, för att naturen då kan tippa över och blir 
självuppvärmande.2

Det handlar om förstärkningsmekanismer genom exempelvis smältande 
permafrost, utsläpp av metan från havsbotten, regnskogsdöd i Amazonas 
och förlusten av havsis på sommaren i Arktis. 

Att begränsa uppvärmningen till 1,5 grader är möjligt inom fysikens 
lagar, men det skulle enligt rapporten kräva förändringar som saknar 
motstycke. Begränsningen av den globala uppvärmningen till 1,5 grader  
kräver "snabba och långtgående" förändringar inom energi, industri, 
byggnader, transporter och städer. 

Runt 6000 vetenskapliga studier har bidragit med kunskapsläget. Det är nu 
upp till politiker i världens länder att omsätta rapportens slutsatser i en 
genomgripande samhällsomställning. FN:s klimatpanels nya rapport bör  
utgöra grunden för den kommunala omvärldsanalysen och politiken. 
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Kfm § (forts)  
Ks § 11      (forts) 
Au § 25     (forts) 
Au § 18     (forts) 
Kfm § 99  (forts)  Dnr18/Ks437  940 
Medborgarförslag – Vilhelmina kommun bör stärka sitt engagemang i  
klimatomställningen 

År 2017 ökade de globala utsläppen av koldioxid för första gången efter 
tre år av oförändrade utsläpp. Men miljöprofessor Johan Rockström  
menar ändå att omställningen är möjlig: 
— Det som krävs är att man sätter vetenskapligt baserade gränser, det 
vill säga slutdatum för fossil energi. Sverige måste lägga sig på  
nollutsläpp 2030, det vill säga om 12 år. Sedan måste styrmedel kopplas 
till de skarpa målen. Ta bort alla subsidier, lägg till en kolskatt och sätt 
gränser — då finns det en väg att klara det här. 

FN-organet UNHCR analys visar att det till år 2050 kommer att finnas 
mellan 250 miljoner och en miljard klimatflyktingar, om vi inte lyckas 
hejda uppvärmningen. 

Inför klimatmötet i Paris 2015 rapporterade världens länder in sina  
åtaganden till FN:s klimatpanel och de motsvarar tillsammans en  
uppvärmning på 2,7 - 3,5 grader, alltså en nivå som skulle få förödande 
konsekvenser för vår jord. Alla aktörer - privatpersoner, organisationer, 
företag, myndigheter, regioner, kommuner - måste nu anstränga sig till 
sitt yttersta om vi ska lyckas vända utvecklingen. Även vår kommun. 

Vi behöver påbörja en reducering av koldioxidutsläppen med ett minimum 
av årliga utsläppsminskningar på 10 % i absoluta termer3. Det visar en 
svensk forskningsgrupp bestående av Uppsala Universitet, CEMUS, CSD 
Uppsala och SLU. Vi vill att vår kommun tar fram en klimatomställnings- 
och folkbildningsplan med målet att kommunen ska ha uppnått nollutsläpp 
till år 2030. 

Vi föreslår att Vilhelmina kommun fattar beslut om: 

A. Att en klimatomställningsplan tas fram och kontinuerligt följs upp för 
att kommunen ska göra sin del för att nå målet om högst 1,5 graders global 
uppvärmning.  
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 11      (forts) 
Au § 25      (forts) 
Au § 18      (forts) 
Kfm § 99   (forts) Dnr18/Ks437  940 
Medborgarförslag – Vilhelmina kommun bör stärka sitt engagemang i  
klimatomställningen 

Planen ska inbegripa en koldioxidbudget med årliga utsläppsminskningar 
på minst 10 % i absoluta termer och uppnå nollutsläpp till år 2030.  
Koldioxidbudgeten ska inkludera export, import, sjö- och flygtrafik.  
Satsningar bör exempelvis göras på energieffektivisering och förnybara 
energikällor, på en elförsörjning som är helt fossilfri, på att minska 
 transporterna och skapa en fossilfri trafik, på att minska matens  
klimatpåverkan och ha en hållbar matproduktion i vårt närområde, på  
klimatneutrala bostäder, på att främja hållbara konsumtionsmönster, på 
gröna jobb och en klimatsmart välfärd. 

B. Att kontakta alla företag, organisationer och offentlig verksamhet 
inom kommunen så att alla aktörer utarbetar planer för att minska sina 
utsläpp i motsvarande grad. Planerna ska inkludera hållbarhetsanalyser, 
omställningsplaner och koldioxidbudgetar. 

C.  Att kommunen inom två år avyttrar alla innehav i 
fossilutvinningsföretag som Kommunen genom sina fonder har placeringar 
i. (se alternativ hos Klimatkommunerna), och istället investerar hållbara och 
fossilfria alternativ. 

D. Att göra ett kontinuerligt informations- och folkbildningsarbete i dialog 
med lokala organisationer, näringsliv och skolor i syfte att årligen nå alla 
invånare och elever i kommunen. 

E. Att som ett första steg för att visa att kommunen vill framåt snarast 
ändra tillåten tomgångskörning i tätorten från nuvarande 3 minuter till ett 
förbud. Införa en policy mot engångsartiklar såsom muggar och tallrikar etc 
i papper och plast. Samt att påbörja omställning till vegansk/ vegetarisk 
kost som norm vid kommunala arrangemang. 

Med förhoppning om en bekräftelse på mottaget medborgarförslag och ett 
snabbt beslut av kommunfullmäktige.” 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 18 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts)  
Ks § 11     (forts) 
Au § 25     (forts)  
Au § 18     (forts) 
Kfm § 99   (forts) Dnr18/Ks437  940 
Medborgarförslag – Vilhelmina kommun bör stärka sitt engagemang i  
klimatomställningen 

Margaretha Löfgren yrkar att kommunfullmäktige bör besluta att överlämna 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
Magnus Johansson, Mikael Danielsson och Else Westerlund yrkar bifall till 
Löfgrens förslag. 
Yttrande i ärendet avges vidare av Mikael Österberg. 

Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande att 
kommunfullmäktige beslutat bifalla Löfgrens förslag. 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
-- 

Au 2019-01-29 

ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 

att uppdra till kommunchefen att bereda ärendet. 
-- 
Au 2022-01-18 
Ett yttrande har upprättats av kommunchefen.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunstyrelsen beslutar 

att anta upprättat yttrande som svar på medborgarförslaget,  

att överlämna det till kommunfullmäktige,  

att föreslå kommunfullmäktige besluta att därmed anse medborgarförslaget 
besvarat.  
-- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 19 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 11    (forts) Dnr18/Ks437  940 
Medborgarförslag – Vilhelmina kommun bör stärka sitt engagemang i  
klimatomställningen 

Ks 2022-02-01 
Lennart Fjellman yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

KOMMUNSTYRELSEN BESLUTAR 

att anta upprättat yttrande som svar på medborgarförslaget,  

att överlämna det till kommunfullmäktige. 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta yttrandet som svar på medborgarförslaget,  

att därmed anse medborgarförslaget besvarat.  
-- 
Kfm 2022-03-21 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 20 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § 
Ks § 34 
Au § 50 
Au § 137  
Kfm § 45 Dnr21/Ks172 940 
Medborgarförslag, återvinning av prylar och saker 

Ärendebeskrivning 
Kfm 2021-06-14
Eleverna i klass 1-2 i Saxnäs skola inkommer med ett medborgarförslag:  

”I Saxnäs finns det en återvinningscentral och vi har varit där och sett att 
det finns mycket fina saker som slängs och som egentligen inte skulle 
behöva slängas. 

En del saker är lite trasiga, men många saker är hela och fungerar. 

Vi är rädda om vår miljö och tycker det är synd att riktiga saker slängs bort. 
Det är inte bra för vår miljö och vi barn tycker att vi måste bli bättre på att 
återvinna saker för att vara snäll med vår miljö inför framtiden. 

Det går åt mycket mer energi att tillverka nya saker än att återvinna saker. 

Saxnäs återvinningscentral ligger långt från tex Vilhelmina och det är svårt 
att skänka bort saker till olika organisationer för återanvändning det gör att 
riktiga saker slängs bort i onödan och det vet vi då vi har sett det med egna 
ögon. 

Det här vill vi ändra på! 

Vi vill att Vilhelmina kommun arbetar för alla barns framtid och börjar med 
att utveckla möjligheterna för oss i Kultsjödalen att återvinna våra prylar 
och saker på ett bättre sätt. 

Alla vi barn går på Saxnäs skola klass 1-2 och är skrivna i Vilhelmina 
kommun.” 

K G Abramsson yrkar att medborgarförslaget lämnas till kommunstyrelsen 
för beredning.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 21 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 34  (forts) 
Au § 50  (forts) 
Au § 137 (forts) 
Kfm § 45 (forts) Dnr21/Ks172 940 
Medborgarförslag, återvinning av prylar och saker 

Lennart Fjellman, Eric Axelsson, Andreas Eliasson, Olga Makarycheva, 
Inez Abrahamzon, Rune Andersson och Else Westerlund yrkar bifall till K 
G Abramssons förslag.  

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
-- 
Au 2021-08-24 

ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 

att uppdra till kommunchefen att upprätta svar.  
-- 
Au 2022-02-15 
Ett svar på medborgarförslaget inkommer från tekniska enheten med  
förslag till beslut om att kostnaderna på 15 000 kronor för materiel för 
iordningsställande tas ur kommunstyrelsens egna kapital.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att 15 000 kronor för materiel för iordningsställande tas ur 
kommunstyrelsens egna kapital,  

att därmed anse medborgarförslaget besvarat.  
-- 
Ks 2022-03-01 
Annika Andersson och Mikael Österberg yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 22 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 34    (forts) Dnr21/Ks172 940 
Medborgarförslag, återvinning av prylar och saker 

Yttrande avges av Monica Nilsson, Tommy Streling, Lennart Fjellman,  
Agneta Lindström Berg, Mikael Österberg och Lillemor Jonsson.  

Joakim Risberg yrkar på att verksamheten utvärderas och återrapporteras 
till kommunstyrelsen efter 1 år.  

Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande att 
kommunstyrelsen beslutat bifalla arbetsutskottets förslag med Joakim 
Risbergs tilläggsyrkande.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att 15 000 kronor för materiel för iordningsställande tas ur 
kommunstyrelsens egna kapital,  

att verksamheten utvärderas och återrapporteras till kommunstyrelsen efter 
1 år,  

att anse medborgarförslaget antaget.  
-- 
Kfm 2022-03-21 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 23 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 35 
Au § 51 
Au § 24 
Kfm § 113  Dnr21/Ks298  940 
Medborgarförslag gällande strandleden 

Ärendebeskrivning  
Kfm 2021-12-13 
Medborgarförslag har inlämnats av Lars Bergstrand: 
”Den mycket uppskattade strandleden som plogas föredömligt vintertid kan 
som jag ser det rymma även ett skidspår. 
Om man lämnar "en axelbredd" oplogat t.ex. mellan båthamn och 
Bergmans skulle väl ett fantastiskt friskvåedsalternativ kunna spåras utan 
att vara i vägen för gående, cyklister,rullatorbundna. Lättåkt, måttligt utsatt 
för vind, mycket tillgängligt, säker på land åkning. Åkvänligt för barn och 
äldre utan hiskeliga backar utmärkt för inlärn. av grunderna. 

Det var mitt förslag 

Att vi alla ser fram emot en belyst strandled runt om hela vägen råder inget 
tvivel om!” 

Yttrande avges av Margaretha Löfgren.  

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
-- 
Au 2022-01-18 

ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 

att uppdra till kommunchefen att upprätta ett yttrande.  
-- 
Au 2022-02-15 
Ett svar på medborgarförslaget inkommer från tekniska enheten med förslag 
till beslut att avslå medborgarförslaget i sin helhet, då kostnadsökningen för 
drift och underhåll överstiger värdet av nyttan, samt att alternativ finns 
tillgängligt, helt kostnadsfritt.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 24 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 35 (forts) 
Au § 51   (forts) Dnr21/Ks298 940 
Medborgarförslag gällande strandleden 

Joakim Risberg och Mikael Österberg yrkar bifall till upprättat förslag.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget i sin helhet, då kostnadsökningen för drift och 
underhåll överstiger värdet av nyttan, samt att alternativ finns tillgängligt, 
helt kostnadsfritt,  

att därmed anse medborgarförslaget besvarat.  
-- 
Ks 2022-03-01 
Annika Andersson yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget i sin helhet, då kostnadsökningen för drift och 
underhåll överstiger värdet av nyttan, samt att alternativ finns tillgängligt, 
helt kostnadsfritt,  

att därmed anse medborgarförslaget besvarat.  
-- 
Kfm 2022-03-21 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 25 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  Dnr22/Ks72  940 
Medborgarförslag Grönområden   

Ärendebeskrivning 
Kfm 2022-03-21
Ett medborgarförslag har inkommit från Mary Rönnberg. 

”Såg ett TV program från Danmark som heter ”Ge oss naturen tillbaka”. 
Det utgick på att få tillbaka fjärilar humlor bi samt andra insekter. De 
lämnade stora gräsytor oklippta. 
Kommunen klippte ju inte i sommar gräsmattorna på Granvägen och 
Videvägen. Jag tänkte tänk om de kunde göra blomsterängar i stället. De 
går inte att låta det växa vilt utan marken måste beredas lite. De satte 
blomfrön och skolklasser var med och gjorde. Jag tror att vi medborgare 
skulle vara med att bidrag. Det gick ju bra med blomlådorna som 
sponstrades förra sommaren.” 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 26 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  Dnr22/Ks23  940   
Ekonomisk redovisning  

Ärendebeskrivning 
Kfm 2022-03-21 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 27 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 13 
Au § 27  Dnr21/Ks117  615 
Arbetsmarknadsstrategi 

Ärendebeskrivning 
Au 2022-01-18 
Ett förslag till arbetsmarknadsstrategi för Vilhelmina kommun har 
upprättats av utbildningsförvaltningen.  
Det finns ett stort behov av kompetensförsörjning inom vård och omsorg, 
samtidigt har vuxenutbildningen aldrig haft så få deltagare inom området de 
senaste 25 åren. Rekrytering till yrket genom vuxenutbildning hade varit 
önskvärt sett ur ett kompetensförsörjningsperspektiv.  

För att Lärcentrum ska kunna bedriva utbildning inom vård och omsorg, 
behövs en snabb förändring.  
I Vilhelmina kommun behövs en arbetsmarknadsstrategi som är fastställd 
av kommunfullmäktige, ett verktyg för att arbeta mer offensivt inom 
arbetsmarknaden för vård och omsorg. 

Utbildningsnämnden beslutade 2021-09-22 §102 att föreslå 
kommunfullmäktige att anta upprättad arbetsmarknadsstategi för 
Vilhelmina kommun. 

Annika Andersson och Magnus Johansson yrkar bifall till förslaget.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta upprättad arbetsmarknadsstrategi för Vilhelmina kommun.  
-- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 28 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 13  (forts)  Dnr21/Ks117  615 
Arbetsmarknadsstrategi 

Ks 2022-02-01 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta upprättad arbetsmarknadsstrategi för Vilhelmina kommun.  
-- 
Kfm 2022-03-21 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 29 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 40 
Au § 56  Dnr22/Ks54  104  
Partistöd – redovisning och utbetalning  

Ärendebeskrivning 
Au 2022-02-15 
Enligt kommunallagen 4 kap 32 §, regleras att fullmäktige årligen ska fatta 
beslut om utbetalning av partistöd.  

Redovisning av föregående års partistöd ska lämnas in senast den 1 juli 
2022. En mall för redovisning har tagits fram utifrån kommunfullmäktiges 
beslut 2018-06-25 § 78.  

Kommunkansliets förslag till kommunstyrelsen 

att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att utbetala partistöd för 
2022 enligt regler för kommunalt partistöd i Vilhelmina kommun.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att utbetala partistöd för 2022 enligt regler för kommunalt partistöd i 
Vilhelmina kommun.  
-- 

Annika Andersson och Joakim Risberg deltar inte i beslutet.  
-- 

Ks 2022-03-01 
Lennart Fjellman, Lillemor Jonsson och Monica Nilsson yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 30 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 40    (forts) Dnr22/Ks54  104  
Partistöd – redovisning och utbetalning  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att utbetala partistöd för 2022 enligt regler för kommunalt partistöd i 
Vilhelmina kommun.  
-- 

Annika Andersson, Joakim Risberg och Mattias Ihrström deltar inte i 
beslutet.  
-- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 31 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 38 
Au § 54  Dnr22/Ks52  140 
Vilhelmina Näringslivsråd 

Ärendebeskrivning 
Au 2022-02-15 
Ett förslag till arbetsordning lämnas för att bilda ett näringslivsråd med 
syfte om att skapa ett organ för samråd och ömsesidig information i 
näringslivsfrågor. Målet är att förstärka och formalisera dialogen mellan 
näringslivets och kommunens företrädare. Inför större beslut som berör 
näringslivet ska näringslivsrådets synpunkter inhämtas.  
Rådet ska bestå av sex representanter från kommunen: kommunstyrelsens 
ordförande, förste vice ordförande, kommunchef, utvecklingschef jämte två 
medarbetare från näringslivskontoret. Företagarna i Vilhelmina  och 
Vilhelmina handel utser tillsammans sex ledamöter.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att inrätta ett Näringslivsråd,  

att fastställa arbetsordning för Näringslivsrådet.  
-- 

Ks 2022-03-01 
Annika Andersson, Mikael Österberg och Joakim Risberg yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag.  

Yttrande avges av Tommy Streling, Lennart Fjellman och Agneta 
Lindström Berg.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 32 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 38  (forts)  Dnr22/Ks52  140 
Vilhelmina Näringslivsråd 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att inrätta ett Näringslivsråd,  

att fastställa arbetsordning för Näringslivsrådet.  
-- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 33 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 37  
Au § 53  Dnr22/Ks51  610 
Vård och omsorgscollege 

Ärendebeskrivning 
Au 2022-02-15 
Region Västerbotten inkommer med information om finansiering av Vård- 
och omsorgscollege och praktikplatsen.se och att det ska inkluderas  i ny 
reviderad överenskommelse.  

Vård och omsorgscollege är en viktig funktion för att möta 
kompetensutmaningen inom vård och omsorg i Västerbotten.  
Inom vård- och omsorgscollege samverkar bransch och utbildning för 
kvalitetssäkrad utbildning, attraktivitet/status i yrke och utbildnig samt 
kompetensförsörjningen inom vård och omsorg.  

Förslag till beslut: Kommunfullmäktige beslutar att finansiering av vård- 
och omsorgscollege och praktikplatsen.se inkluderas i ny reviderad 
överenskommelse om samverkan för regional utveckling 2022-2026 mellan 
Region Västerbotten och kommunerna i Västerbottens län.  

Utbildningsnämnden har 2021-11-10 § 125 beslutat 
att föreslå att kommunfullmäktige beslutar  i enlighet med förslaget.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att finansiering av vård- och omsorgscollege och praktikplatsen.se 
inkluderas i ny reviderad överenskommelse om samverkan för regional 
utveckling 2022-2026 mellan Region Västerbotten och kommunerna i 
Västerbottens län.  
-- 
Ks 2022-03-01 
Yttrande avges av Lennart Fjellman, Tommy Streling och Mikael 
Österberg.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 34 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 37    (forts)  Dnr22/Ks51  610 
Vård och omsorgscollege 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att finansiering av vård- och omsorgscollege och praktikplatsen.se 
inkluderas i ny reviderad överenskommelse om samverkan för regional 
utveckling 2022-2026 mellan Region Västerbotten och kommunerna i 
Västerbottens län.  
-- 
Kfm 2022-03-21 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 35 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 49 
Kfm § 127 
Ks § 210 
Au § 210 Dnr21/Ks276  940 
Sammanträdesplan 2022 

Ärendebeskrivning 
Au 2021-11-09 
Förslag till sammanträdesplan för kommunstyrelsens arbetsutskott, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktiges sammanträden 2022 har 
upprättats.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott:  
18/1, 15/2, 22/3, 11-12/4, 17/5, 14/6, 23/8,4/10 

Kommunstyrelsen:  
1/2, 1/3, 5/4, 31/5, 20/9, 29/11 

Kommunfullmäktige: 
21/3, 20/6, 10/10 (2 st möten), 19/12 

Kommunfullmäktigegrupp:  
31/1, 28/2, 25/4, 30/5, 19/9, 28/11 

Utskott inom utbildning: 8/11 
Utskott inom sociala: 9/11 
Utskott inom det allmänna:15/11,13/12 

Annika Andersson yrkar bifall till upprättat förslag.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN  

Kommunstyrelsen beslutar 

att fastställa sammanträdesplan 2022 för arbetsutskott och 
kommunstyrelsen.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 36 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  (forts) 
Ks § 49  (forts) 
Kfm § 127 (forts) 
Ks § 210 (forts) 
Au § 210 (forts) Dnr21/Ks276  940 
Sammanträdesplan 2022 

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa upprättat förslag till sammanträdesplan 2022 för 
kommunfullmäktige.  
-- 
Ks 2021-11-23 
Yttrande avges av Lennart Fjellman.  

KOMMUNSTYRELSEN BESLUTAR 

att fastställa sammanträdesplan 2022 för arbetsutskott och 
kommunstyrelsen.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa upprättat förslag till sammanträdesplan 2022 för 
kommunfullmäktige.  
-- 
Kfm 2021-12-13 
Magnus Johansson yrkar att fullmäktiges presidium lägger in tre stycken 
fullmäktigemöten under våren-22 , förslagsvis i feb, april, juni samt att ge 
presidiet uppdraget att välja datum.  

Margaretha Löfgren, Lars Eliasson, Viveka Abramsson och Gunilla Prång 
yrkar bifall till Magnus Johanssons förslag.  

Sammanträdet ajourneras mellan 14.20-14.30. 
Sammanträdet återupptas.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 37 
Kommunfullmäktige  2022-03-21 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 49 (forts)  
Kfm § 127  (forts) Dnr21/Ks276  940 
Sammanträdesplan 2022 

Annika Andersson, Lennart Fjellman, Monica Nilsson, Maria 
Kristoffersson och Anna-Leena Danielsson yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Yttrande avges av K G Abramsson, Rickard Norberg, Eric Axelsson och 
kommunchef Karl-Johan Ottosson.  

Efter avslutad överläggning ställer ordförande förslagen mot varandra.  
Efter gjorda propsitioner finner ordförande att kommunfullmäktige beslutat 
bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Votering begärs och följande propositionsordning uppläses och godkänns:  
den som bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som bifaller 
Magnus Johanssons förslag röstar nej.  

Verkställd votering utfaller med 13 ja och 14 nej på sätt till detta protokoll 
fogade närvarolistan närmare utvisar.  

Kommunfullmäktige har således beslutat bifalla Magnus Johanssons 
förslag.  

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att fullmäktiges presidium lägger in tre stycken fullmäktigemöten under 
våren 2022,  

att ge presidiet uppdraget att välja datum.  
-- 

Reservation lämnas av Anna-Leena Danielsson, Monica Nilsson, Rickard 
Norberg, Lennart Fjellman, Olga Makarycheva, Maria Kristoffersson, 
Monika Gebart, Else Westerlund, Mattias Ihrström, Annika Andersson och 
Liselotte Hermansson.  
-- 
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts)  
Ks § 49  (forts) Dnr21/Ks276  940 
Sammanträdesplan 2022 

Ks 2022-03-01 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa reviderat förslag till sammanträdesplan för 2022.  
-- 
Kfm 2022-03-21 
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Ks § 53  Dnr22/Ks67  190 
Överförmyndarverksamhet 

Ärendebeskrivning 
Ks 2022-03-01 
Förtroendemannaberedningen 2018 påbörjade arbetet om att ingå i en 
gemensam överförmyndarnämnd i inlandet och fullmäktige beslutade om 
att ingå i nämnden under förutsättning att gemensamt 
ärendehanteringssystem skulle finnas tillgängligt.  
Vid uppstart av den gemensamma nämnden uppstod en del oklarheter och 
Vilhelmina kommun valde att inte gå med.  

De kommuner som ingår i Överförmyndarnämnden i Södra Lappland är  
Dorotea, Åsele, Lycksele, Storuman och Sorsele. 

Förtroendemannaberedningen 2022 har åter hanterat ärendet och har tagit 
del av information från Överförmyndarnämnd, medlemskommun samt 
Vilhelminas egen överförmyndare.  

Förtroendemannaberedningen har 2022-02-17 beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige att söka medlemskap i Överförmyndarnämnden i 
Södra Lappland från och med 2023-01-01.  

Lennart Fjellman och Monica Nilsson yrkar bifall till 
förtroendemannaberedningens förslag.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att söka medlemskap i Överförmyndarnämnden i Södra Lappland från och 
med 2023-01-01. 
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Kfm §  
Kfm § 97 
Ks § 178  
Au § 177 
Au § 146 Dnr20/Ks258 101  
Förtroendemannaberedning 

Ärendebeskrivning 
Au 2020-08-25 
Arbetsutskottet för diskussioner om att redan nu starta upp 
förtroendemannaberedningen inför nästa mandatperiod. 

ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 

att förslag till beredningsdirektiv för förtroendemannaberedning skyndsamt 
tas in från partierna,  

att återuppta ärendet vid kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-09-22.  
-- 
Au 2020-09-22 
Förslag till beredningsdirektiv har inkommit från Sverigedemokraterna, 
Socialdemokraterna, Centerpartiet och Politiskt Alternativ.  

ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 

att bereda ärendet vidare,  

att återuppta ärendet vid kommunstyrelsens sammanträde 2020-10-06. 
-- 

Ks 2020-10-06 
Yttrande i ärendet avges av Monica Nilsson, Mikael Österberg, Annika 
Andersson, Magnus Johansson, Tommy Streling och Lars Eliasson.  
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Kfm § (forts) 
Kfm § 97  (forts) 
Ks § 178  (forts) Dnr20/Ks258 101  
Förtroendemannaberedning 

Annika Andersson yrkar följande:  
tillsätta en s.k. förtroendemannautredning med direktiv enligt bilaga daterad 
2020-10-05, 

antalet ledamöter i utredningen bestäms till elva att fördelas med tre ledamöter från 
Socialdemokraterna, två ledamöter från Centerpartiet, samt en ledamot vardera från 
Kristdemokraterna, Moderaterna, Politiskt Alternativ, Feministiskt Initiativ och 
Sverigedemokraterna, 

anvisa ett belopp om 200 000 kronor från fullmäktiges egna kapital, 

beredningen ska lämna en delredovisning till kommunfullmäktige hösten 2021 ang en 
ev. ny politisk modell. En slutrapport ska presenteras fullmäktige våren 2022 för att 
underlätta partiernas och förvaltningens förberedelser inför mandatperiodstarten 
oktober 2022.  

Magnus Johansson, Lillemor Jonsson, Ulf Hansson, Joakim Risberg, 
Mikael Österberg och Tina Larsson yrkar bifall till Annika Anderssons 
förslag.  

Monica Nilsson och Lennart Fjellman yrkar bifall till inlämnat förslag från 
Politiskt Alternativ.  

Yttrande i ärendet avges av Tommy Streling och Lars Eliasson.  

Efter avsluta överläggning ställer ordförande förslagen mot varandra.  

Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen beslutat 
bifalla Annika Anderssons förslag.  
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Kfm § (forts) 
Kfm § 97 (forts)  
Ks § 178  (forts) Dnr20/Ks258 101  
Förtroendemannaberedning 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

tillsätta en s.k. förtroendemannautredning med direktiv enligt bilaga daterad 
2020-10-05, 

antalet ledamöter i utredningen bestäms till elva att fördelas med tre 
ledamöter från Socialdemokraterna, två ledamöter från Centerpartiet, samt 
en ledamot vardera från Kristdemokraterna, Moderaterna, Politiskt 
Alternativ, Feministiskt Initiativ och Sverigedemokraterna, 

anvisa ett belopp om 200 000 kronor från fullmäktiges egna kapital, 

beredningen ska lämna en delredovisning till kommunfullmäktige hösten 2021 ang en 
ev. ny politisk modell. En slutrapport ska presenteras fullmäktige våren 2022 för att 
underlätta partiernas och förvaltningens förberedelser inför mandatperiodstarten 
oktober 2022.  
-- 

Tommy Streling, Monica Nilsson och Lennart Fjellman reserverar sig mot beslutet.  
-- 

Kfm 2020-10-26 
Förslag till beredningsdirektiv har inkommit från Feministiskt Initiativ 
2020-10-20. 

Annika Andersson yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med tillägg att 
lägga till Vänsterpartiet i beredningen med en ledamot samt att val av 
ledamöter behandlas under valärenden.  

Yttrande avges av Margaretha Löfgren.  
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Kfm § (forts) 
Kfm § 97    (forts) Dnr20/Ks258 101  
Förtroendemannaberedning 

Lennart Fjellman yrkar följande:  
PDI och vänsterpartiet är beredda på att godta majoritetens förslag MED 
följande tilläggsyrkanden: 
Genomför en utvärdering av förtroendemannautredningens slutrapport 
2018, och dess rättsverkan i praktiken.   
Utvärdera även hanteringen av reglementes- och beslutmässiga avvikelser 
från fullmäktiges beslut och valfullmäktige vid maktskifte. Samt även 
hantering av maktskifte under löpande mandatperiod. 
Utred oppositionens funktioner och möjligheter, i den politiska 
organisationen. Inklusive uppdrag och arvodering. 
Ta fram förslag till beslut vad gäller formalisering av rutiner, vid de 
tillfällen en majoritet vill ha ett delat ledarskap. 
Utvärdera den s.k. uppförandekoden, dess faktiska effekt och nytta. 
Genomlys arbetsordningen för presidier samt arbetsordningen för 
budgetprocessen och ta fram förslag till beslut med delaktighet och insyn 
för samtliga i fullmäktige representerade partier som mål. 
Utvärdera de upprepade förtroende- och demokratiskador som åsamkats 
och ta fram förslag till formella förebyggande åtgärder. 
Sjösätt ett löpande arbete vad gäller demokratiutveckling och 
medborgarinformation med öppenhet och transparans som ledord. 
Genomför förbättringar protokollhantering för att underlätta för ej 
mötesdeltagare att få en fullgod bild.   
Genomför en utvärdering av plattformen Team Engine samt ta fram förslag 
till förbättrad hantering därav. 
Ta fram en ärendehantering som minimerar tillfällena där handlingar dyker 
upp bara några dagar innan aktuellt möte. 
Genomlys omställningsstödet för förtroendevalda samt utvärdera SKR:s 
modell och avtal därom. Ta därefter fram underlag för anpassningar om 
behov finns.   
Att beredningen består av 11 ledamöter, med fördelning enligt 
Centerpartiets ursprungliga förslag: 
3 ledamöter S, 2 ledamöter C, 1 ledamot Kd, 1 ledamot V, 1 ledamot PA, 1 
ledamot SD, 1 ledamot M, 1 ledamot F! med personliga ersättare därom. 
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Kfm § (forts) 
Kfm § 97   (forts) Dnr20/Ks258 101  
Förtroendemannaberedning 

Magnus Johansson yrkar bifall till Annika Anderssons förslag och avslag 
till Lennart Fjellmans förslag.  

Eric Axelsson yrkar på återremiss.  

Yttrande avges av Rune Andersson och Lars Eliasson.  

Viveka Abramsson yrkar bifall till Annika Anderssons förslag.  

K G Abramsson yrkar bifall till Annika Anderssons förslag och avslag till 
Lennart Fjellman och Eric Axelssons förslag.  

Efter avslutad överläggning prövar ordförande om ärendet ska avgöras idag 
eller om det ska återremitteras.  

Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunfullmäktige 
beslutat avgöra ärendet idag.  

Eric Axelsson reserverar sig mot beslutet.  

Ordförande ställer därefter kommunstyrelsens förslag med Annika 
Anderssons tilläggsyrkande under proposition.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag med Annika Anderssons tilläggsyrkande.  

Därefter ställer ordförande Lennart Fjellmans tilläggsyrkande under 
omröstning. Efter gjorda propositioner finner ordförande att 
kommunfullmäktige beslutat avslå Lennart Fjellmans tilläggsyrkande.  
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Kfm § 97   (forts) Dnr20/Ks258 101  
Förtroendemannaberedning 

Votering begärs och följande propositionsordning uppläses och godkänns:  
Den som bifaller Lennart Fjellmans förslag röstar ja, den som avslår 
förslaget röstar nej.  

Verskställd omröstning utfaller med 7 ja och 17 nej och 2 som avstår och 1 
ej närvarande på sätt till detta protokoll fogade närvarolista närmare utvisar.  

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att tillsätta en förtroendemannaberedning med direktiv enligt bilaga daterad 
2020-10-05, 

att antalet ledamöter i beredningen bestäms till elva att fördelas med tre 
ledamöter från Socialdemokraterna, två ledamöter från Centerpartiet, samt 
en ledamot vardera från Kristdemokraterna, Moderaterna, Politiskt 
Alternativ, Feministiskt Initiativ, Sverigedemokraterna och Vänsterpartiet, 

att anvisa ett belopp om 200 000 kronor från fullmäktiges egna kapital, 

att beredningen ska lämna en delredovisning till kommunfullmäktige hösten 2021 ang 
en ev. ny politisk modell. En slutrapport ska presenteras fullmäktige våren 2022 för att 
underlätta partiernas och förvaltningens förberedelser inför mandatperiodstarten 
oktober 2022.  
-- 
Jonny Kärkkäinen, Lennart Fjellman, Anna-Leena Danielsson, Inez Abrahamsson och Olga 
Makarycheva reserverar sig mot beslutet.  
-- 

Kfm 2022-03-21 
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Kfm § 16  Dnr20/Ks258   101 
Valärende –Vice ordförande i förtroendemannaberedningen 

Ärendebeskrivning 
Kfm 2021-02-22 

Vid val av ledamöter till förtroendemannaberedningen 2020-10-26 
förättades inget val av vice ordförande. 

Valberedningens ordförande Else Westerlund föredrar valberedningens 
förslag: 
Kommunfullmäktige beslutar 
att välja Lennart Fjellman (KD) som vice ordförande i 
förtroendemannaberedningen. 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att välja Lennart Fjellman (KD) som vice ordförande i 
förtroendemannaberedningen. 
-- 
K G Abramsson, Annika Andersson, Magnus Johansson, Andreas Eliasson, 
Annika Wibrell, Monika Gebart, Ulf Hansson, Per Vedbring, Lillemor 
Jonsson, Viveka Abramsson, Mikael Danielsson, Mattias Ihrström, Rune 
Andersson, Liselotte Hermansson, Margaretha Löfgren, Else Westerlund, 
Maria Kristoffersson och Marita Stinnerbom deltar inte i 
kommunfullmäktiges beslut. 
-- 
Kfm 2022-03-21  
Lennart Fjellman inkommer 2021-12-14 med avsägelse av sin plats som 
vice ordförande i förtroendemannaberedningen. 
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §   Dnr18/Ks418 940 
Valärende – avsägelse förtroendeuppdrag 

Ärendebeskrivning 
Kfm 2022-03-21
Magnus Johansson, S, inkommer 2022-02-25 med en avsägelse av sina 
förtroendeupprag som vice ordförande i kommunstyrelsen och 
kommunstyrelsens arbetsutskott, samt sina platser som ledamot i Södra 
Lapplands Gymnasieförbund, Akademi Norr och ersättare i Lystkom. 
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Kfm §   Dnr18/Ks418 940 
Valärende – avsägelse förtroendeuppdrag  

Ärendebeskrivning 
Kfm 2022-03-21
Tarja Eliasson, M, inkommer 2022-02-25 med avsägelse av sina 
förtroendeuppdrag som ledamot i valnämnden och ersättare i Miljö- och 
byggnadsnämnden och socialnämnden.  
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Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § 
Delgivningar 

Dokid 31174 Feministiskt initiativ Vilhelmina – 
förtroendemannaberedningen 
Dokid 31190 Kristdemokraterna Vilhelmina – Meddelande till 
kommunfullmäktige 
Dokid 31242 Vilhelmina kommun Miljö och byggnadsnämndens 
protokoll 2021-12-07 § 136 Budget 2022 – verksamhetsplan och 
detaljbudget 


